

ALYSSA YUFE
PRESIDENT
MATTHEW SHADLEY
FIRST VICE-PRESIDENT
WILLIAM MALKINSON
SECOND VICE-PRESIDENT
ANNA BRONSHTEYN
TREASURER
NICHOLAS CHINE
RECORDING SECRETARY
ALLEN MENDELSON
COMMUNICATIONS
FRANK SCHLESINGER
HUMAN RIGHTS
JUSTICE CAROL COHEN
LIAISON - BENCH
RYAN SANFT
LIAISON - BAR
WILLIAM MALKINSON / ROBERT RAPP
LIAISONS – CHAMBER OF NOTARIES
ERIN LESSER
IMMEDIATE PAST PRESIDENT

THE LORD READING LAW SOCIETY L'ASSOCIATION DE DROIT LORD READING

500 Place d'Armes, Suite 2350, Montréal, QC H2Y 2W2

president@lordreading.org

www.lordreading.org



FORMER PRESIDENTS

1948-50 *BENJAMIN ROBINSON, Q.C.
1950-52 *LOUIS FITCH, Q.C.
1952-54 *MICHAEL GARBER, Q.C.
1954-56 *PHILIP MEYEROVITCH, Q.C.
1956-58 *JOSEPH SHAPIRO, Q.C.
1958-60 *NE. RAPPAPORT, Q.C.
1960-62 *J. HARRY BLUMENSTEIN, Q.C.
1962-63 *SAMUEL CHAIT, Q.C.
1963-64 *MONROE ABBEY, Q.C.
1964-65 *MOSES YELIN, Q.C.
1965-66 *HAROLD S. FREEMAN, Q.C.
1966-67 *MELVIN SALMON, Q.C.
1967-68 MANUEL SHACTER, Q.C., Ad. E.
1968-69 *JULES LEAVITT, Q.C.
1969-70 *E. MICHAEL BERGER, Q.C.
1970-71 *FRED KAUFMAN, Q.C.
1971-72 *NATHANIEL H. SALOMON
1972-73 YOINE GOLDSTEIN, Ad. E.
1973-74 *SAMUEL GODINSKY, Q.C.
1974-75 *LEO ROSENTZVEIG, Q.C.
1975-76 MORRIS CHAIKELSON
1976-77 *JOSEPH A. MENDELSON, Q.C.
1977-78 *ABRAHAM SHUSTER, Q.C.
1978-79 WILLIAM FRAIBERG
1979-80 ARTHUR I. BRONSTEIN
1980-81 PHILIP SHAPOSNICK
1981-82 L. MICHAEL BLUMENSTEIN
1982-83 *JULIAN KOTLER, Q.C.
1983-84 *MORTON H. BESSNER
1984-85 SIDNEY CUTLER, Q.C.
1985-86 MAX R. BERNARD, Ad. E.
1986-87 RAPHAEL H. SCHACTER, Q.C., Ad. E.
1987-88 BARRY H. SHAPIRO
1988-89 MAX MENDELSON
1989-90 LYNNE KASSIE, Ad. E.
1990-91 SAMUEL MINZBERG
1991-92 GERALD STOTLAND
1992-93 MICHAEL D. WORSOFF
1993-94 MICHAEL L. GARONCE
1994-95 BRIAN M. SCHNEIDERMAN
1995-96 GERALD KANDESTIN
1996-97 SHARON G. DRUKER
1997-98 CASPER M. BLOOM, Q.C., Ad. E.
1998-99 STEVEN B. KATKIN
1999-2000 *ARNOLD ISAACSON
2000-01 ALAN M. STEIN
2001-02 MICHAEL D. LEVINSON
2002-03 IAN M. SOLLOWAY
2003-04 SUZANNE COSTOM
2004-05 THEODORE GOLOFF
2005-06 ALLAN ADEL
2006-07 REISA TEITELBAUM
2007-08 MARK SCHRAGER
2008-09 RONALD H. LEVY
2009-10 IRWIN RUDICK
2010-11 DAVID STOLOV
2011-12 ROBIN SCHILLER
2012-13 MARA GREENSTONE
2013-14 HEATHER MICHELIN
2014-15 NANCY CLEMAN
2015-16 STEVEN SLIMOVITZ
2016-17 LARRY MARKOWITZ
2017-18 DAVID ETTEDGUI
2018-19 INNA NEKHIM
2019-20 GREGORY AZANCOT
2020-21 ANDREW KLIGER
2021-22 DOREE LEVINE
2022-23 JONATHAN GORDON
2023-24 ROBERT STEINMAN
2024-25 ERIN LESSER
*Décédé/Deceased

(le message en français suit l'anglais)

Prime Minister Carney's Statement on Canada's recognition of a Palestinian State Undermines International Law and is Dangerous for Israel and Jewish Communities Worldwide

***The Lord Reading Law Society is the collective voice of Jewish jurists* in
Quebec.***

We are dedicated to the furtherance of human rights, human dignity and
fundamental rights and freedoms.

We are gravely concerned by Prime Minister Carney's recent announcement
that Canada will propose recognition of a Palestinian state before the United
Nations. Such recognition, as contemplated, sidesteps key principles of
statehood under international law, including those reflected in the Montevideo
Convention. The proposed state has no territory, borders or any intentions of
joining the family of nations; but only intends, as it has declared many times, to
this day, to destroy Israel completely and uproot and eliminate its citizens.
Furthermore, the state will be proclaimed notwithstanding that Hamas
continues to hold Israelis hostage, in horrible, cruel and barbaric conditions.

Canada, along with other nations, is rewarding Hamas for their murderous and
inhumane attacks upon Israel on October 7.

Together with his colleague Noah Lew of the Raoul Wallenberg Centre for
Human Rights, Professor Irwin Cotler, a former minister of justice and attorney
general of Canada, has stated clearly, "the release of the hostages is a crucial
standalone, humanitarian, moral and legal imperative [...] To recognize the
state of Palestine while the hostages remain in captivity in Gaza, an ongoing
crime against humanity, would be to recognize a criminal state—one born in
standing violation of international law, including the Declaration Against
Arbitrary Detention in State to State Relations, which Canada itself initiated
and signed merely four years ago".

Mr. Carney also proposes that the governing body of the new Palestinian state
be the Palestinian Authority under Mr. Mahmoud Abbas. The same person who

was responsible for the nightmarish "Pay for Slay" scheme, where people were rewarded for killing Jews.

This is a person who was elected for a 4-year term and has not allowed an election for almost twenty years.

This is also the person who has repeatedly called for the destruction of the State of Israel and the elimination of its Jewish citizens.

As a society of jurists, we seriously doubt the capacity of such an actor to negotiate in good faith for a lasting peace between a Palestinian state, and Israel. This is a dangerous fantasy available only to those who live far away and out of danger of jihad. It would lead to the elimination of the state of Israel and the extermination of its citizens.

We strongly call upon the Government of Canada to refrain from making such a catastrophic gesture and making the situation even more fraught and unmanageable than it is currently.

Me Frank Schlesinger and Me Jeffrey Boro

Co-Chairs of the Human Rights Committee, Lord Reading Law Society

Me Alyssa Yufe, President

**no member of the Society who is a sitting or supernumerary member of a court or administrative tribunal has participated in any manner in the preparation or adoption of this statement.*

La déclaration du premier ministre Carney sur la reconnaissance par le Canada d'un État palestinien compromet le droit international et met en danger Israël ainsi que les communautés juives à travers le monde

L'association de droit Lord Reading est la voix collective des juristes* juifs du Québec

Nous nous consacrons à la promotion des droits de la personne, de la dignité humaine et des libertés fondamentales.

Nous exprimons notre profonde inquiétude face à l'annonce récente du premier ministre Carney selon laquelle le Canada proposerait la reconnaissance d'un État palestinien devant les Nations Unies. Une telle reconnaissance, telle qu'envisagée, contournerait des principes essentiels de la formation d'un État en droit international, notamment ceux consacrés par la Convention de Montevideo. L'État envisagé ne dispose ni de territoire, ni de frontières définies, ni de véritable volonté d'intégrer la communauté des nations; il a comme objectif, déclaré à maintes reprises, la destruction complète d'Israël et l'expulsion ou l'élimination de ses citoyens. De surcroît, cette reconnaissance serait proclamée alors que le Hamas continue de détenir des civils israéliens en otage, dans des conditions inhumaines et barbares.

En adoptant une telle position, le Canada, à l'instar de certains autres États, enverrait un signal récompensant les attaques meurtrières et inhumaines perpétrées par le Hamas contre Israël le 7 octobre dernier.

Le professeur Irwin Cotler, ancien ministre de la Justice et procureur général du Canada, et son collègue Noah Lew du Centre Raoul Wallenberg pour les droits de la personne, ont déclaré sans équivoque : « La libération des otages est un impératif humanitaire, moral et juridique autonome [...] Reconnaître l'État de Palestine alors que des otages demeurent en captivité à Gaza, un crime contre l'humanité en cours, reviendrait à reconnaître un État criminel – un État né en violation flagrante du droit international, y compris la Déclaration contre la détention arbitraire dans les relations d'État à État, que le Canada a lui-même lancée et signée il y a à peine quatre ans. » [Notre traduction]

M. Carney propose en outre que la direction du nouvel État palestinien soit confiée à l'Autorité palestinienne dirigée par Mahmoud Abbas, responsable du programme cauchemardesque « Pay for Slay », qui récompense les auteurs d'attentats meurtriers contre des Juifs. Élu pour un mandat de quatre ans, il n'a pas permis la tenue d'élections depuis près de vingt ans et a, à plusieurs reprises, appelé à la destruction de l'État d'Israël et à l'élimination de ses citoyens juifs.

En tant que société de juristes, nous doutons sérieusement de la capacité d'un tel acteur à négocier de bonne foi un accord de paix durable entre un futur État palestinien et Israël. Cette vision relève d'une dangereuse illusion entretenue par ceux qui vivent loin du conflit et à l'abri du terrorisme djihadiste. Une telle démarche mènerait inévitablement à l'élimination de l'État d'Israël et à l'extermination de ses citoyens.

Nous exhortons fermement le gouvernement du Canada à s'abstenir de poser un geste aussi catastrophique, qui ne ferait qu'aggraver une situation déjà extrêmement complexe et fragile.

Frank Schlesinger et Jeffrey Boro

Co-présidents du Comité des droits de la personne de l'Association de droit Lord Reading

Alyssa Yufe, Présidente

**aucun membre de l'Association qui est juge ou titulaire ou suppléant d'un tribunal ou d'un tribunal administratif n'a participé de quelque manière que ce soit à la préparation ou à l'adoption de cette déclaration*